
Dansk Atletik Forbunds årsmøde 2024 
Søndag den 3. november kl. 10-16 

 

 

1. Valg af dirigent 
Formand Lars Werge bød velkommen og foreslog Willy Rasmussen, som blev valgt.  
Willy Rasmussen takkede for valget og konstaterede at mødet var lovligt indkaldt og beslutningsdygtigt.  
 

2. Valg af stemmetællere  
Dirigenten foreslog Peer Jensen og Henning Blok Madsen (interne revisorer), som blev valgt.    
 

3. Godkendelse af stemmeberettigede 
Det blev konstateret, at der var 50 stemmer til stede.  
Dirigenten orienterede om at mødet optages til brug for referat.  
 

4. Formanden aflægger bestyrelsens beretning  
Bestyrelsens skriftlige beretning var udsendt med mødematerialet. Lars Werge indledte den mundtlige 
beretning ved at bede forsamlingen mindes medlemmer, som er afgået ved døden det seneste år, med 
en stor tak for alt, de har givet os og Dansk Atletik. Forsamlingen afholdt 1 min. stilhed. 
 
Den mundtlige beretning kan læses i sin helhed på Dansk Atletiks hjemmeside. 

Dirigenten spurgte om der var kommentarer til beretningen.  

Henrik Østergren, Herlev Løbe- og Atletikklub 
Roste beretningen. Stillede spørgsmål til forbundets økonomi og hvordan man forventer at styrke denne.  

Kirsten Bergman, Herning GF AM 
Takkede Lars Werge og bestyrelsen. Fremhævede DM-Ugen i Herning som en fantastisk oplevelse. 
Ønskede at høre om planer for fremtidig deltagelse i DM-Ugen. Efterlyste initiativer på børne- og 
ungeområdet.  

Michael Bruun Jepsen, Hvidovre AM 
Roste Lars Werge og bestyrelsen. Forståelse for at man ikke har kunne nå alt siden marts måned, og ser 
frem til fremtidigt samarbejde. Savnede mere fokus på ungdommen i beretningen, som han mente havde 
et elitært fokus. 

Stig Fog, Herlev Løbe- og Atletikklub 
Konstaterede at der ikke var noget på dette møde, der var relevant for klubbens medlemmer. 
Konstaterede at der var 29 klubber til stede på mødet og at disse alle repræsenterede stadionatletik.  

Der var ikke yderligere bemærkninger, og dirigenten gav ordet til Lars Werge. 

Lars Werge, Dansk Atletiks formand 
Økonomien er skrøbelig, men i bedring. Man forventer allerede i år at forbedre egenkapitalen. Dansk 
Atletik har et attraktivt produkt, som appellerer til rigtig mange. Dette skal udnyttes bedre blandt andet 
ved styrket kommunikation. Fokus er i første omgang at komme ud til klubberne.  
DM-Ugen ligger desværre udenfor World Athletics vindue for nationale mesterskaber. Der arbejdes på en 
løsning, så man fortsat kan være en del af DM Ugen, som næste år afholdes i Aalborg.  

https://dansk-atletik.dk/forbundet/dafs-aarsmoeder/
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Gav ret i at der pt. ikke er mange børne og unge aktiviteter. Bestyrelsens førsteprioritet har været at 
skabe ro samt at arbejde med strategiplan. Der stilles senere forslag om en omstrukturering af komiteer, 
så det bliver muligt at arbejde med flere aktiviteter i arbejdsgrupper. Der er også opmærksomhed på den 
kommende sundhedsreform, der kan åbne muligheder for flere aktiviteter i skoler og på stadions. 
Opfordring til alle om at kontakte bestyrelse med konkrete initiativer, som man kan arbejde videre med 
sammen. 

Michael Bruun Jepsen, Hvidovre AM 
Efterlyste uddannelsestilbud til niveauet efter børne- og ungdomstrænere. Opfordrede til at man 
samarbejdede med Atletikkens Trænerforening samt inddrager DAFs stærke landstrænerkorps. 
Opfordrede til at alle blev bedre til at udnytte faciliteter i dagtimerne og takkede samtidig bestyrelsen for 
opbakning i forbindelse med de udfordringer, man havde haft i Hvidovre AM. Vigtig at være inkluderende 
frem for ekskluderende, med tilbud til alle samfundsgrupper – i tæt samarbejde med kommune.  

Stig For, Herlev Løbe- og Atletikklub 
Mente ikke at eliten gavner bredden, men at bredden er altafgørende for eliten. Deltagelse i DM-Ugen er 
et valg om at være noget for de mange eller de få.  

Bent Jensen, Skive AM 
Stor ros til bestyrelsens beretning. Glædeligt at man som forbund vil være samlende for både store og 
små foreninger. Den økonomisk pressede situation er løst, men synes erstattet af ”borgerkrig”. Vigtigt at 
alle har fokus på at samles. Man har i Skive AM startet flere nye projekter omkring Skole-OL (inde), 
kommunale sundhedstiltag samt frivilliguddannelse. Man stiller gerne faciliteter til rådighed for 
fællesskabet. Var enig i bestyrelsens beretning og glædede sig til at se handling. 

Lars Werge, Dansk Atletiks formand 
Var enig med Stig Fog om at bredden er afgørende for eliten. Eliten er ansigtet udadtil. Enig i at der skal 
flere aktiviteter på stadions f.eks. for udsatte grupper og andre sociale indsatser.  

Dirigenten konstaterede, at der ikke var yderligere bemærkninger til bestyrelsens beretning, som dermed 
blev fremsat til årsmødets godkendelse.   

Der var ingen stemmer imod beretningen og ingen blanke stemmer.  
Dermed blev bestyrelsens beretning enstemmigt godkendt.  

5. Bestyrelsen fremlægger det reviderede regnskab for det foregående år til godkendelse 
Dirigenten gav ordet til Mette Thorup Sørensen, regnskabskyndig i Dansk Atletiks bestyrelse 
 
Mette Thorup Sørensen henviste til økonomimøde afholdt den 18. juni og gennemgik herefter kort 
regnskabet. 
 
Årsrapport 2023 udviser overskud på kr. 121.667,00 samt egenkapital på kr. 439.681,00. Årsrapporten er 
revideret af EY og af DAFs interne revisorer.  

Dirigenten spurgte om der var kommentarer til regnskabet. Dette var ikke tilfældet.  

Der var ingen stemmer imod regnskabet og ingen blanke stemmer.  
Dermed blev regnskabet enstemmigt godkendt. 

Dirigenten suspenderede herefter mødet og gav ordet til Lars Werge, der overrakte diplom og hæder for 
2024 til:  
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Årets forening: Hvidovre AM 
Årets leder: Allan Prier, Trongårdens IF 
 
Inge Faldager fra masters komitéen overrakte årets mastersatlet: Anne Kirstine Jensen, Aalborg AM 

Årets træner blev kåret i forbindelse med lørdagens program: Rasmus Hjorth, Odense Atletik. 

Herefter blev mødet genoptaget.  

6. Bestyrelsen fremlægger strategiarbejde. I skudår fremlægges forslag til strategiplan for de kommende 
fire år til godkendelse. 
Dirigenten redegjorde for at årsmødet i 2016 havde godkendt at udsætte dette punkt til 2017 og det 
samme i 2020 til godkendelse i 2021. Dette fordi strategiperioden hos Danmarks Idrætsforbund ikke 
længere var i trit med skudår, som formuleringen i Dansk Atletiks love for punkt 6 foreskriver. Bestyrelsen 
foreslår derfor, at punktet udgår og behandles på næste års møde.  
 
Stig Fog, Herlev Løbe- og Atletikklub 
Spurgte til hvorfor dette ikke var med i bestyrelsens forslag til lovændringer. 
 
Søren Rasmussen, bestyrelsen  
Uddybede dirigentens redegørelse og forklarede, at man først var blevet opmærksom på ordlyden efter 
fristens udløb i forhold til at stille rettidige forslag. Derfor har man udarbejdet et ændringsforslag, som vil 
blive behandlet under pkt. 7.  
 
Stig Fog, Herlev Løbe- og Atletikklub 
Ønskede fortsat at få fremlagt status for arbejdet. 
 
Lars Werge, formand 
Havde forsøgt at inkludere det i beretningen, men fremlagde den proces man er i gang med i forhold til 
strategiarbejdet med Danmarks Idrætsforbund.   
 
Stig Fog, Herlev Løbe- og Atletikklub 
Bad om status på den nuværende strategiplan samt dennes mål. 
 
Klaus Nørby Jakobsen, direktør Dansk Atletik 
Fremlagde i korte træk den nuværende aftales fire spor samt målepunkter. Planen er revideret undervejs 
af den foregående bestyrelse. Aftalen er evalueret med Danmarks Idrætsforbund i august, som har 
accepteret status. Der resterer et år af strategiperioden (2025).  
 
Dirigenten spurgte om der var flere kommentarer til punktet, hvilket ikke var tilfældet.  
 
Mødet blev afbrudt for 15 min. kaffepause.  
 

7. Behandling af indkomne forslag 
Dirigenten redegjorde for proces i forhold til behandling af bestyrelsens omfattende forslag til ændringer 
til Dansk Atletiks love. Disse vil blive gennemgået paragrafvis med behandling af forslag fra Herlev Løbe 
og Atletikklub løbende. Slutteligt vil man kunne stemme om de samlede love og dermed undgå at man 
vedtager modstridende ændringer.  
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Ændringer til Dansk Atletiks love kræver 2/3 dels flertal. Med 50 stemmer er dette svarende til 34 
stemmer for at opnå flertal for et forslag.  
 
Lars Werge, formand  
Forklarede at man i forbindelse med det ekstraordinære årsmøde i marts måned var blevet opmærksom 
på et behov for en større gennemskrivning af DAFs love. Han takkede de klubber, der havde deltaget i 
arbejdet i form af høringssvar.  
 
Dirigenten åbnede herefter for behandling af forslaget vedr. revision af DAFs love. Indledningsvis ønskes 
”love” ændret til ”vedtægter”. 
 
Søren Rasmussen, bestyrelsen 
Forklarede at dette var en af mange ændringer af sproglig karakter i forhold til at modernisere teksten.  
”Vedtægter” er samtidig mere korrekt i forhold til foreningsjura. I § 1 indfører man også brug af 
forkortelser, da dette svarer til daglig tale. Ydermere ønsker man at fjerne en undertitel for DAF, der ikke 
længere anvendes.  
 
Martin Roald-Arbøl, Teknisk Komité 
Foreslog at man i det internationale navn for DAF udelod ”Federation” således at sætningen lyder: 
”Internationalt er navnet Danish Athletics”.  
 
Lars Werge støttede Martin Roald-Arbøls forslag og der var enighed i salen. Dermed indgår denne 
sætning i det endelige forslag.  
 
Lars Werge kommenterede på foreslåede ændringer til §2, hvor man ønskede at fjerne ordlyden ”og 
varetage alle opgaver i forbindelse hermed”, da dette ikke er en refleksion af virkeligheden. DAF 
samarbejder med mange aktører i forbindelse med at fremme atletik, løb og gang.  
 
Henrik Østergren, Herlev Løbe- og Atletikklub 
Ønskede at fastholde formuleringen, da det netop burde være intentionen at få flere medlemmer ved at 
organisere alle aktiviteter hos DAF.  
 
Søren Rasmussen, bestyrelsen 
Mente at dette allerede var dækket af ordlyden ”fremme” og derfor var en gentagelse.  
 
Herlev Løbe- og Atletikklub ønskede afstemning om at fastholde den oprindelige formulering.  
 
Dirigenten stillede ændringsforslaget til afstemning.  
Der var 2 stemmer for og dermed ikke 2/3 flertal. Således fremsættes bestyrelsens forslag til §2 uændret.  
 
Thomas Qvistgaard, Torngårdens IF 
Ønskede at få forklaret valgproceduren da han ikke mente, at Herlevs ændringsforslag (at fastholde den 
oprindelige formulering) krævede 2/3 flertal.  
 
Dirigenten forklarede at man gennemgår alle paragraffer og indarbejder evt. ændringer undervejs. 
Herefter vil man kunne sætte et samlet forslag til afstemning afslutningsvis. Foretager man afstemninger 
paragrafvis, vil man risikere at miste sammenhæng eller at vedtage modstridende formuleringer.  
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Stig Fog, Herlev Løbe- og Atletikklub 
Denne fremgangsmåde kunne ikke accepteres af klubben.  
 
Bent Jensen, Skive AM og Martin Roald-Arbøl, teknisk komité erklærede sig enige med Stig Fog/Herlev.  
 
Dirigenten konstaterede, at forsamlingen ønskede en anden fremgangsmåde og tog dette til efterretning. 
Herefter var der enighed om at behandle paragraffer enkeltvis inkl. afstemning.  
 
§1 
Ingen stemmer imod, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget inkl. ændringsforslag (”Danish 
Atheltics”). 
 
§2 
Ingen stemmer imod, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget.  
 
§3  
Udelukkende redaktionel rettelse (paragraffen har én sætning og derfor udgår nummereringen ”3.1”. 
Enighed fra salen. 
 
§4 
Søren Rasmussen, bestyrelsen gennemgik forslaget.  
 
Der var ingen bemærkninger, og dette blev sat til afstemning.  
Ingen stemmer imod, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget.  
 
§5 
Herlev Løbe- og Atletikklub havde stillet ændringsforslag, som Henrik Østergren motiverede. Dette 
omhandlende misforhold mellem antal resultater i statletik samt en given klubs antal medlemmer.  
 
Søren Rasmussen, bestyrelsen 
Mente at forslaget allerede var reguleret af §8 om eksklusion og herudover også ugyldigt, da det ikke 
indeholdt bestyrelsens og årsmødets sædvanlige processer i forhold til udelukkelse/suspension. En klub 
skal yderligere have ret til at blive hørt, hvilket forslaget ikke giver mulighed for. Bestyrelsen anbefaler at 
årsmødet afviser forslaget.  
 
Stig Fog, Herlev Løbe- og Atletikklub 
Nuværende regler fratager potentielt andre klubber DM-medaljer på bekostning af klubber, der ikke har 
indberettet medlemstal korrekt. Herlev stiller forslaget for at værne om DAFs medlemmer. Mente at der 
er tale om urent trav i stil med doping.  
 
Lars Werge, formand 
Mente at der var tale om en administrativ opgave i forbindelse med den årlige medlemsregistrering og 
kvalitetssikring af denne. Administrationen har kontakt til flere løbefællesskaber med henblik på tættere 
samarbejde. Forstår frustrationen, men kan ikke se at forslaget løser problemet. Anbefaler at forslaget 
afvises.  
 
Dirigenten satte Herlev Løbe- og Atletikklubs forslag til afstemning. 
2 stemmer for, ingen blanke stemmer. Forslaget er nedstemt. 
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Herefter satte dirigenten bestyrelsens forslag til §5 til afstemning.  

Ingen stemmer imod, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget.  
 
§6 
Henrik Østergren, Herlev Løbe- og Atletikklub motiverede klubbens forslag vedr. startret.  
 
Søren Rasmussen orienterede om at man fra bestyrelsens side har ændret forslaget efter at have 
modtaget høringssvar fra blandt andre Herlev. Man opfordrer derfor Herlev til at trække deres forslag, da 
dette nu er indarbejdet i bestyrelsens. Dertil kommer, at man ikke har mulighed for at kontrollere enkelte 
klubmedlemmers kontingentforhold.  
 
Stig Fog, Herlev Løbe- og Atletikklub 
Ønskede med forslaget at sikre at det er en fordel at være medlem af DAF. Han havde ydermere fået 
bekræftet, at det er teknisk muligt at fjerne resultater fra statletik.  
 
Sonja Sieg Stigsen, Viborg AM 
Gjorde opmærksom på, at hvis forslaget blev vedtaget, ville hun ikke længere kunne deltage i DM, da hun 
som træner i klubben er fritaget kontingent. Anbefalede derfor at man nedstemte forslaget.  
 
Martin Roald-Arbøl, teknisk komité og Henrik Vincentsen, Sparta Atletik og Løb erklærede sig enige med 
Sonja Sieg Stigsen.   
 
Stig Fog, Herlev Løbe- og Atletikklub 
Udbad sig forklaring i forhold til lovudvalgets kommentar.  
 
Søren Rasmussen, bestyrelsen 
Lovudvalgets formand var desværre forhindret i deltagelse på dagens møde, men trækker gerne den 
omtalte kommentar.  
 
Dirigenten satte forslaget til afstemning. 
2 stemmer for, ingen blanke stemmer. Forslaget er nedstemt. 
 
Herefter gik man til afstemning af §6 i sin helhed. 
Ingen stemmer imod, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget. 
 
§7 
Søren Rasmussen, bestyrelsen forklarede at der her var tale om en juridisk præcisering.  
 
Der var ingen kommentarer til forslaget, som blev sat til afstemning.  
Ingen stemmer imod, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget.  
 
§8  
Søren Rasmussen, bestyrelsen forklarede at der var tale om en skærpelse af formuleringen.  
 
Der var ingen kommentarer til forslaget, som blev sat til afstemning.  
Ingen stemmer imod, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget.  
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§9 
Søren Rasmussen, bestyrelsen forklarede at der var tale om tydeliggørelse af ledelse.  
 
Martin Roald-Arbøl, teknisk komité 
Komitéen havde fremsendt høringssvar, som han beklagede, ikke havde været offentliggjort. Han oplæste 
komitéens høringssvar. Af dette fremgik det at man fra komitéens side var imod nedlæggelse af komitéer, 
da man følte at dette var en nedgradering af komitéernes arbejde – samt deres indflydelse. Anbefalede at 
man opretholdt nuværende struktur inkl. valg på årsmøde. Indgår gerne i en debat om komitéens rolle. 
Anbefalede at man stemte imod forslaget. Ønskede tilsagn fra bestyrelsen om at arbejde ikke 
nedprioriteres ved at oprette udvalg i stedet for komitéer.  
Understregede at han kun ønskede ændring vedr. komitéer/udvalg trukket. Det øvrige forslag var han 
enig i.  
 
Knud Høyer, bestyrelsen og masters komité 
Delte ikke Martin Roald-Arbøls bekymring og bakkede op om navneændring fra komité til udvalg, hvor 
alle medlemmer er udpeget, og der udarbejdes budgetter og kommissorier med bestyrelsen. Behov for at 
sidstnævnte opdateres. Børne-og ungekomité samt seniorkomités arbejde havde været at sikre afvikling 
af DM, hvilket er rent administrativt. Ny struktur vil styrke udviklingsmuligheder.  
 
Bent Jensen, Skive AM 
Erklærede sig enig med Martin Roald- Arbøl.  
 
Martin Roald-Arbøl, teknisk komité 
Har stor tillid til bestyrelsen, men mente at der var tale om principper. Med valgte poster er der ansvar 
over for årsmødet.  
 
Michael Brun Jepsen, Hvidovre AM 
Ønskede ikke at man minimerede den demokratiske indflydelse. Foreslog at lørdagens faglige program 
kunne tage udgangspunkt i komitéernes arbejdsområder.  
 
Søren Rasmussen, bestyrelsen 
Henledte opmærksomheden på, at sammensætningen af komitéer/udvalg beskrives i §16 stk. 3 og 4 og at 
diskussionen derfor hørte hjemme der.  
 
Martin Roald-Arbøl, teknisk komité 
Havde ikke problem med ændring af ordlyden ”komité” til ”udvalg” – og havde derfor ingen 
bemærkninger til §9. Disse kommer i forbindelse med §16 og §17, hvor valg og stemmeret beskrives.  
 
Mona Carlsen, IK Olympia 
Gjorde opmærksom på, at der også vil være konsekvensændring til §12, hvis man ændrer i forslag til §16 
og §17.  
 
Der var ikke flere kommentarer.  
1 stemme imod, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget.  
 
Man afbrød mødet for en kort pause og dirigenten konstaterede herefter, at der nu var 48 stemmer til 
stede i forsamlingen.  
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§10 
Henrik Østergren, Herlev Løbe- og Atletikklub motiverede forslag i forhold til lige stemmeantal blandt 
klubber, deltagerliste samt at man kun kan repræsentere en klub.  

Søren Rasmussen, bestyrelsen 
Var enig i at man kun kan repræsentere én klub, hvilket fremgik af bestyrelsens forslag. Man var uenig i 
forhold til at en deltagerliste skal offentliggøres min. 10 dage før, da bestyrelsen stiller forslag om at der 
ikke længere skal være en tilmeldingsfrist. Bestyrelsen foreslår, at man fastholder nuværende 
stemmefordeling blandt klubber. 

Stig Fog, Herlev Løbe- og Atletikklub 
Mente at alle skulle have lige stemme og at det burde være muligt at arbejde med en tilmeldingsfrist når 
mødet er varslet 6 måneder inden.  
 
Dirigenten satte Herlevs forslag til afstemning, 
2 stemmer for, ingen blanke stemmer. Forslaget er nedstemt.  
 
Søren Rasmussen forklarede, at bestyrelsens ændringer til §10 hovedsagelig var af redaktionel karakter. 
Dog foreslår man at afskaffe tilmeldingsfrist til årsmødet, for ikke at indskrænke deltagernes mulighed for 
at udøve deres demokratiske ret.  
Bestyrelsen stiller ændringsforslag til stk. 3, tilføjelse efter sidste punktum: ”Administrationen fastsætter 
hvilke krav til dokumentation, der stilles for at få adgang til mødet som stemmeberettiget 
klubrepræsentant”.  
 
Martin Roald-Arbøl, teknisk komité 
Ønskede afklaring i forhold til ordlyd omkring valg af komitéformænd og disses stemmeret.  
 
Søren Rasmussen, bestyrelsen 
Bekræftede at hvis §16 ændres, skal der ske konsekvensændringer til blandt andet §10.  
 
Der var ikke yderligere bemærkninger. 
2 stemmer imod, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget.  
 
§11 
Søren Rasmussen, bestyrelsen forklarede at man her havde et ændringsforslag til 11.1.2 således at ”jf. 
§11.4” tilføjes efter sidste punktum. Der var også forslag til 11.1.6. Sidste sætning ændres til: ”I året for 
en bestående strategiplans udløb fremlægges ny strategiplan til orientering”. Her skal man være 
opmærksom på, at man foreslår at ændre ”godkendelse” til ”orientering”, da man ellers kan risikere at 
blokere for bestyrelsens videre strategiarbejde. 
 
Stig Fog, Herlev Løbe- og Atletikklub 
Ønskede at høre dirigenten om der var tale om et nyt forslag eller om et ændringsforslag. Det var hans 
opfattelse, at der var tale om et nyt forslag, som derfor ikke kunne behandles.  
 
Dirigenten var til dels enig med Stig Fog. Spurgte dog om ikke man var enig i, at der var tale om ordlyden 
orientering/godkendelse og ikke det at man ændrer formulering vedr. skudår/året for planens udløb jf. 
den tidligere debat under punkt 6.  
 
Dette erklærede Stig Fog sig enig i.  
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Søren Rasmussen, bestyrelsen bad om bekræftelse af at man er enig formulering 11.1.6 frem til sidste ord 
(orientering/godkendelse). I så fald vil bestyrelsen fastholde ”godkendelse” således at den øvrige ordlyd kan 
ændres.  

 
Stig Fog, Herlev Løbe- og Atletikklub 
Fastholdt at man bør afvise bestyrelsens forslag vedr. 11.1.6.  
 
Lars Werge, formand 
Der var tale om en beskrivelse af tidligere processer, men anerkendte at der var tale om et nyt forslag. 
 
Mona Carlsen, IK Olympia 
Mente at det var indlysende at man ikke kan godkende noget, der ikke er færdigbehandlet. Støttede 
dermed formuleringen ”orientering”. 
 
Martin Roald-Arbøl, teknisk komité 
Ønskede at fastholde nuværende formulering ”godkendelse”. 
 
Søren Rasmussen, bestyrelsen 
Man kunne trække/afvise forslaget eller måske overveje at ændre formuleringen ”forslag” til ”udkast”. 
 
Stig Fog, Herlev Løbe- og Atletikklub 
Enig i den ny formulering. Årsmødet skal beslutte retningen, ikke bestyrelsen.  
 
Den ny ordlyd til 11.1.6 lyder således: 
”6. Bestyrelsen fremlægger status på strategiplan. I året for en bestående strategiplans udløb fremlægges 
udkast til ny strategiplan til godkendelse”.  
 
Bent Jensen, Skive AM 
Opfordrede til at have tillid til at bestyrelsen varetager årsmødets interesser. Var enig i den formulering, 
der nu var foreslået.  
 
Dirigenten satte den ny ordlyd til §11.1.6 til afstemning. 
Ingen stemmer imod, ingen blanke stemmer. Ændringen er vedtaget. 
 
Herefter gik man til afstemning af §11 i sin helhed, inkl. tilføjelse i 11.1.2. 
Ingen stemmer imod, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget. 
 
§12 
Søren Rasmussen, bestyrelsen fremlagde et ændringsforslag til 12.3 af redaktionel karakter. Da 
bestyrelsens suppleanter også vælges for et år ad gangen, skal ordlyden være: ”Alle valg gælder for to år 
og bør tilstræbe, at DIF’s retningslinjer om diversitet efterleves. Revisorerne samt bestyrelsens og 
ordenudvalgets suppleanter vælges dog hvert år for et år ad gangen”. 
 
Der var ingen der var imod dette ændringsforslag, som dermed indgår som en del af §12.  
 
Søren Rasmussen forklarede at valgbeskrivelsen ændres således at der foretages valg af 3 menige 
medlemmer til bestyrelsen hvert år og at der indføres suppleanter (modsat at man som nu er 
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selvsupplerende). Der indføres krav til at ordensudvalgets (nuværende appeludvalg) medlemmer ikke 
samtidig kan være medlem af andre faste udvalg samt at man skal være medlem af en DAF-klub for at 
kunne opnå valg.  
Hvis man senere vedtager at fastholde komitéer, vil der være konsekvensrettelser til denne paragraf.  
 
Der var ingen bemærkninger til forslaget, og man gik til afstemning af §12 i sin helhed, inkl. tilføjelse i 
12.3. 
 
Ingen stemmer imod, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget.  
 
§13 
Dirigenten gav ordet til Herlev, der havde fremsat forslag til denne paragraf.  
 
Stig Fog, Herlev Løbe- og Atletikklub 
Stillede forslaget for at gøre det vanskeligere at vælte en siddende bestyrelse samt, at alle klubber skal 
tilkendegive ønske om ekstraordinært årsmøde skriftligt og hver for sig.  
 
Lars Werge, formand 
Takkede for forslaget, men bestyrelsen ønsker ikke at gøre det sværere at indkalde til ekstraordinært 
årsmøde, da man mener at dette er en indskrænkelse af demokratiet.  
 
Der var ikke yderligere kommentarer og dirigenten satte Herlevs forslag til §13.1 til afstemning.  
 
4 stemmer for, ingen stemmer blanke. Forslaget er nedstemt.  
 
Herefter gik man til behandling af Herlevs forslag til §13 stk. 2 og 3, omhandlende frister for tilmelding 
samt kandidatur til ekstraordinære årsmøder.  
 
Søren Rasmussen henviste til nye regler vedtaget for ordinære årsmøde, hvor der nu ikke er 
tilmeldingsfrist. Dette ønsker bestyrelsen skal være ens for det ekstraordinære møde. Man tilslutter sig 
dog Herlevs forslag til §13.3, der indfører en frist på 3 dage før mødet for at meddele kandidatur til 
bestyrelsesposter.  
 
Dirigenten påpegede, at der var tale om et samlet forslag, som ikke kunne opdeles. Stig Fog valgte at 
trække forslaget på Herlev Løbe- og Atletikklubs vegne. 
 
Der var ikke yderligere kommentarer til forslaget.  
Ingen stemmer imod, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget. 
 
§14 
Her er tale om en tilføjelse som konsekvens af, at der nu er vedtaget suppleanter til bestyrelsen.  
 
Der var ingen kommentarer til forslaget. 
Ingen stemmer imod, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget. 
 
§15 
Lars Werge, formand 
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Forklarede at der her hovedsagelig var tale om en renskrivning samt en præcisering, så der ikke er tvivl 
om hvilke roller er politiske og hvilke er administrative.  
 
Thomas Qvistgaard, Trongårdens IF 
Mente at undtagelse vedr. valg til ordensudvalget burde fremgå af §15.2.  
 
Søren Rasmussen, bestyrelsen 
Forklarede at dette ikke var nødvendigt, da valg til udvalget er beskrevet i lovene/vedtægterne og derfor 
ligger udenfor bestyrelsens bemyndigelse. 
 
Der var ikke yderligere kommentarer til forslaget.  
Ingen stemmer imod, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget. 
 
Dirigenten oplyste, at der nu var 47 stemmer til stede i salen. 
 
§16 
Søren Rasmussen, bestyrelsen konstaterede at §16 nu udgår som konsekvens af vedtagne ændringer til 
§9.  
 
Ny §16 (tidligere §17) 
Beskriver regler for Ordensudvalgets sammensætning og virke (det tidligere appeludvalg). Paragraffen er 
tilrettet de minimumskrav, som Danmarks Idrætsforbund stiller og har været forelagt DIFs juridiske 
afdeling, der ikke havde kommentarer til ændringerne. Samtidig foreslås det at man nedlægger 
disciplinærudvalget og at lovudvalg ændrer navn til juridisk udvalg.  
 
Der var ingen kommentarer til denne del af forslaget. 
Ingen stemmer imod forslaget, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget. 
 
Vedr. nyt stk. 16.3 og 16.4 omhandlende udpegelse af medlemmer til teknisk udvalg og masters udvalg 
(tidligere komitéer) var der en længere debat. 
 
Martin Roald-Arbøl, teknisk komité 
Havde ingen problemer med ændring navn fra komité til udvalg, men ønskede i henhold til tidligere 
debat, at fastholde den nuværende struktur i forhold til valg og stemmeret.  
 
Der var herefter indlæg fra Søren Rasmussen, Knud Høyer, Martin Roald-Arbøl, Søren Rasmussen og 
Henrik Vincentsen. Dette inkluderende en debat om hvorvidt man kunne stemme om 16.3 og 16.4 
separat.  
 
Der var enighed om, at man udelukkende stemmer om bestyrelsens forslag til ændring af §16.3 og 16.4. 
 
Dirigenten satte bestyrelsens forslag til afstemning. 
10 stemmer for, ingen blanke. Forslaget er nedstemt.  
 
Der var enighed om, at bestyrelsen nu konsekvensretter det samlede dokument i forhold til valg og 
stemmeret for de to komitéer/udvalg (navnlig §10 og §12).  
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Ny §17 (tidligere §18) 
Der er tale om en navneændring fra projekt- til arbejdsgrupper samt mulighed samt justering af tekst. 
 
Der var ingen kommentarer til forslaget. 
Ingen stemmer imod forslaget, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget. 
 
Ny §18 (tidligere §19) 
Direktøren tilføjes i forhold til tegningsret. 
 
Der var ingen kommentarer til forslaget. 
Ingen stemmer imod forslaget, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget. 
 
Ny §19 (tidligere §20) 
Der er tale om ændringer af redaktionel karakter.  
 
Der var ingen kommentarer til forslaget. 
Ingen stemmer imod forslaget, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget. 
  
Ny §20 (tidligere §21) 
Der er tale om ændringer af redaktionel karakter.  
 
Der var ingen kommentarer til forslaget. 
Ingen stemmer imod forslaget, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget. 
 
Ny §21 (tidligere §22) 
Har tidligere indeholdt et uddrag af World Athletics love på engelsk. Indholdet erstattes med et link, så 
man undgår uoverensstemmelser med gældende WA regler. 
 
Der var ingen kommentarer til forslaget. 
Ingen stemmer imod forslaget, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget. 
 
Ny §22 
Indskrives for at valg til bestyrelsen kan træde i kraft med øjeblikkelig virkning.  
 
Der var ingen kommentarer til forslaget. 
Ingen stemmer imod forslaget, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget. 
 
Dirigenten konstaterede, at man hermed havde færdigbehandlet ændringer til DAFs love (nu vedtægter). 
Man gik herefter til behandling af øvrige forslag. Disse forslag kræver simpelt flertal. 
 
Bestyrelsens forslag til startret. 
Søren Rasmussen forklarede, at dette var en konsekvensrettelse i forhold til den ændring man havde 
vedtaget til lovenes/vedtægternes §6.  
 
Der var ingen kommentarer til forslaget. 
Ingen stemmer imod forslaget, ingen blanke stemmer. Forslaget er vedtaget. 
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Forslag fra Aarhus 1900 og Sparta Atletik og Løb vedr. startret 
Lars Werge orienterede om at man havde været i dialog med forslagsstillerne og aftalt at man vil 
undersøge dette nærmere og genfremstille forslaget næste år.  
 
Forslaget blev trukket.  
 
Forslag fra Aarhus 1900, AGF Atletik samt Aarhus Fremad Atletik vedr. klubdragt. 
Henrik Gehlert, AGF Atletik 
Forslaget stilles for at synliggøre klubberne. Man har dog et ændringsforslag så den ny tekst lyder:  
”Det påhviler til dels udøver og klubledere at sikre, at udøver stiller op i reglementeret klubdragt ved 
deltagelse i danske mesterskaber. Nægtelse af startret skal ske af stævneleder før start medmindre der er 
givet dispensation. Evt. dispensation kan kun gives skriftligt af stævneleder/overdommer.” 
 
Søren Rasmussen, bestyrelsen 
Orienterede om at DAFs bestyrelse har valgt ikke at have holdning til dette forslag. Man har stor 
forståelse for problemstillingen, men synes at det er op til klubberne at afgøre. 
 
Michael Bruun Jepsen, Hvidovre AM 
Ønskede at det fortsat skulle påhvile klubberne og kunne se en stor udfordring i at administrere den ny 
formulering.  
 
Der var ikke yderligere kommentarer til forslaget.  
24 stemmer for forslaget, 17 stemmer imod forslaget. Forslaget er vedtaget med ovenstående ordlyd.  
 
Forslag fra Herlev Løbe- og Atletikklub vedr. VM 2026 
Henrik Østergren forklarede, at man ønskede at pålægge DAF at fremlægge budget m.m. for det 
kommende VM. Man vil sikre at så stort et event kommer DAF og klubberne til gode – ikke kun Sparta. 
Understregede at der ikke var tale om misundelse og roste Sparta for deres fantastiske arbejde. 
 
Lars Werge, formand 
Bestyrelsen beder om at forslaget afvises. Man vil gerne svare på de stillede spørgsmål, men kan ikke 
fremlægge kontrakter med kommercielle samarbejdspartnere. Der er indgået et ”letter of intent” i 2022 
med den daværende bestyrelse, hvor DAF har frasagt sig økonomisk risiko – og dermed også andel i evt. 
overskud. Man har nu indgået nærmere aftaler omkring det konkrete samarbejde blandt andet i forhold 
til udlån af kompetencer og medfølgende kompensation. Aftalen vil også indeholde et antal startnumre, 
som DAF kan råde over i forhold til udnytte VM maksimalt i klubberne. Denne aftale er pt. til underskrift.  
 
Stig Fog, Herlev Løbe og Atletikklub 
Ønskede at vide om dette betød at DAF ikke får noget ud af VM økonomisk og konstaterede at dette var 
ærgerligt og beskæmmende.  
 
Christian Thodsen, Blovstrød-Løverne 
Ønskede at det skulle være muligt for DAF-klubber at købe startnumre inden løbet blev udsolgt.  
 
Bent Jensen, Skive AM 
Ønskede at vide hvem der havde underskrevet dette ”letter of intent”. Savnede at den nuværende 
bestyrelse offentliggjorde aftalen med Sparta i hovedtræk. Enig i at man ikke skal risikere underskud, men 
mente at en form for royalty til DAF eller anden økonomisk nøgle måtte være passende.  
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Søren Rasmussen, bestyrelsen 
Henviste til formandens redegørelse og indstillede til at forslaget afvises, da dette er ugyldigt. Forslaget 
pålægger forpligtelser for bestyrelsen samt tidsfrister, hvor man ikke ved hvad konsekvenser er for 
overskridelse. Det er bestyrelsens opfattelse, at forslaget er ugyldigt uanset om det vedtages. 

 
Stig Fog, Herlev Løbe og Atletikklub 
Mente at der var tale om en stor indtjeningsmulighed for DAF. Ærgrede sig over at bestyrelsen har 
besluttet ikke at ville udnytte denne. Dette uagtet de juridiske forhold i det stillede forslag.  
 
Dorte Vibjerg, Sparta Atletik og Løb 
Forklarede at VM også var et samarbejde med blandt andre Københavns Kommune og Sport Event 
Denmark, som man er forpligtet overfor. Her stilles krav i forhold til f.eks. international deltagelse i løbet, 
men der er en klar forventning om, at mange startnumre skal afsættes via DAF. Da VM 2026 modtager 
bidrag fra offentlige instanser, kan der ikke budgetteres med et overskud. Et sådan ville skulle 
tilbagebetales. Derfor er det vigtigt i stedet at fokusere på legacy-projekter og andre tiltag til gavn for 
alle. Sparta Atletik og Løb ikke generere et stort overskud på bekostning af andre.  
 
David Møller, Aalborg Atletik og Motion 
Så stort potentiale i VM 2026 i forhold til rekruttering, som man havde haft stor succes med i 2014. 
Håbede på mange startnumre til DAF og et fokus på fastholdelse, som man havde manglet i 2014. 
 
Bent Jensen, Skive AM 
Når der endnu ikke var indgået en aftale, var man i samme situation som ved sidste årsmøde. Hvad 
forhindrer at man fremlægger overskrifter? Appellerede til mest mulig information og åbenhed fra 
bestyrelsens side.  
 
Der var ikke yderligere kommentarer til forslaget.  
2 stemmer for forslaget, ingen blanke stemmer. Forslaget er nedstemt.  

8. Bestyrelsen fremlægger estimat for resultat af indeværende år og forslag til rammebudget for det 
kommende år til orientering samt forslag til kontingent til godkendelse 
Mette Thorup Sørensen, regnskabskyndig i bestyrelsen 
Gennemgik i store træk det udsendte materiale. Der forventes et overskud på ca. kr. 157.000 i 
indeværende år. 
Pt. forhandles både DIF og Team Danmark midler og disse er øremærket i henhold til aftaler. Midler kan 
altså ikke frit flyttes.  
Bestyrelsen foreslår, at kontingent fastholdes uændret.  
Budget 2025 er dynamisk i forhold til igangværende forhandlinger og tilpasses derfor fortsat.  

Henrik Østergren, Herlev Løbe- og Atletikklub 
Efterlyste økonomi til børne- og ungeområdet.  

Mette Thorup Sørensen forklarede, at denne ligger i ansættelser og projekter.  

Klaus Nørby Jakobsen supplerede med at området også er indeholdt i strategistøtte (spor 2). 

Dirigenten spurgte om der var yderligere kommentarer eller spørgsmål til budgetterne. Dette var ikke 
tilfældet og de er hermed taget til efterretning.  

Dirigenten spurgte om der var stemmer imod uændret kontingentsats.  
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Dette var ikke tilfældet. Kontingent vedtaget.   

9.  Valg i henhold til §12, jf. valgoversigt 
Dirigenten henviste til den udsendte valgoversigt samt det faktum, at der ikke var modtaget 
modkandidater til bestyrelsen. Der foretages valg i henhold til netop vedtagne vedtægter.   

 
 Med den ny valgoversigt skal 3 bestyrelsesmedlemmer vælges i henholdsvis lige og ulige år. For at dette 

går op er Jesper Faurschou indforstået med at hans valgperiode flyttes fra lige til ulige år og dermed 
vælges han nu for 1 år.  

 
Bestyrelsen: 
Formand  vælges i lige år Lars Werge  2 år  valgt for 2 år  
Medlem vælges i lige år Annette Juma Nielsen 2 år valgt for 2 år  
Medlem vælges i lige år Søren Rasmussen 2 år valgt for 2 år  
Medlem vælges i lige år Thomas Meloni 2 år  valgt for 2 år 
Medlem vælges i ulige år Jesper Faurschou 1 år valgt for 1 år 

  
 Lars Werge indstillede Martin Roald-Arbøl (Hvidovre AM) og Tove Schultz-Lorentzen (IK Hellas) til 

posterne som henholdsvis første og anden suppleant.  
 
 Dirigenten understregede, at det var muligt at indstille kandidater fra salen. Dette var ikke tilfældet og de 

to suppleanter blev valgt uden modkandidater.    
 
 Suppleant vælges hvert år Martin Roald-Arbøl 1 år  valgt for 1 år 

Suppleant vælges hvert år Tove Schultz-Lorentzen 1 år  valgt for 1 år 
 
 Ordensudvalg  

Søren Rasmussen, bestyrelsen 
 Understregede at disse medlemmer ikke må sidde i andre udvalg/organer jf. DIF´s minimumskrav, at min. 

et medlem skal have juridisk baggrund og at udvalget skal bestå af min. tre medlemmer samt 
suppleanter. Forklarede at formand, advokat Niels Kahlke fejlagtigt har været på valg i ulige år, derfor er 
han nu på valg for 2 år. Medlem Thomas Thomsen ønsker ikke genvalg og medlem Leif Vincentsen 
fratræder uden for tur.  
 
Søren Rasmussen indstillede på bestyrelsens vegne advokat Mikkel Kleis, AGF Atletik (kandidatur meddelt 
rettidigt til posten der vælges i lige år) og Simone Frandsen, Holte Atletik til de to ledige pladser i 
udvalget. Som suppleanter indstiller bestyrelsen Ole Middelhede (Aarhus 1900) og Thomas Christensen 
(Phønix).  
 
Dirigenten spurgte om der var andre kandidater. Dette var ikke tilfældet.  
 
Formand vælges i lige år Niels Kahlke  2 år valgt for 2 år  
Medlem vælges i lige år Mikkel Kleis  2 år Valgt for 2 år  
Medlem vælges i ulige år Simone Frandsen 1 år  valgt for 1 år 
Suppleant vælges hvert år Ole Middelhede 1 år valgt for 1 år  
Suppleant vælges hvert år Thomas Christensen 1 år  valgt for 1 år 
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 Intern Revision (1-3): 
Revisor vælges hvert år Peer Jensen  1 år valgt for 1 år 
Revisor vælges hvert år Henning Blok Madsen 1 år valgt for 1 år  
Revisor vælges hvert år vakant 
Suppleant vælges hvert år vakant 

Ekstern Revision: 
Bestyrelsen indstiller EY   valgt uden modkandidat valgt for 1 år 

 Der blev foretaget valgt til teknisk udvalg og masters udvalg jf. de tidligere love (og nuværende 
vedtægter):  

  
 Masters udvalg 

Medlem vælges i lige år Thomas Andersen 2 år valgt for 2 år   
   

Teknisk udvalg 
Medlem vælges i lige år Kirsten Bergmann 2 år valgt for 2 år  

10. Eventuelt 
Dirigenten spurgte om der var bemærkninger til punktet. 

 Mona Carlsen, IK Olympia  
Præciserede skattetekniske forhold i forbindelse med kontingentfritagelse.  

 Dirigenten henviste til fælles vejledning fra DIF/DGI for gældende regler for idrættens frivillige (link indsat 
redaktionelt her).  

 Lars Werge, formand 
Takkede på bestyrelsens vegne for den udviste tillid og valg.  

 Der var ikke flere emner til behandling, og mødet blev hævet kl. 16.15.  

 

 

Inger Marie Godvin   Willy Rasmussen 
Referent    Dirigent 

 

 

 

Tilføjelse til side 6 vedr. afstemning §6 markeret med kursiv (25. november 2024). 

Willy Rasmussen (Nov 25, 2024 11:44 GMT+1)
Willy Rasmussen
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